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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Lázár János, építési és közlekedési miniszter 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan kívánják elősegíteni a biztonságos utazást a 
HÉV szerelvényeken?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

 

Hosszú  évek  óta  megoldatlan  problémát  jelent  a  fővárosi  agglomerációban  közlekedő  HÉV
szerelvényeken  a  közbiztonságot  veszélyeztető  zaklatások  ügye.  Már  2021.  januárjában  online
petíció  indult  annak  érdekében,  hogy  a  tömegközlekedési  eszközökön  mindenki  biztonságban
érezhesse magát. A felhívás szerint fővárosi és agglomerációs polgárok kérik a MÁV vezetését,
hogy a HÉV vonalakon gondoskodjanak a biztonsági szolgálatok folyamatos jelenlétéről, valamint
minden vagonban kerüljenek felszerelésre biztonsági kamerák. A kezdeményezést azóta már közel
4 ezer utas támogatta.

https://www.peticiok.com/biztonsagos_tomegkozlekedest?
fbclid=IwAR11qwARBxOpOBszAmzzLkwdwZwmLSrEkh6ojRC_dJubmj2wQHPXNB4ZpNY#si
gn

Azonban a helyzet azóta sem javult. Az RTL Híradó szerint a napokban egy fiatal lányt ért támadás,
aki előbb verbális formában vált szexuális zaklatás áldozatává, de az ügy később tettlegességig is
fajult.

https://rtl.hu/hirado/2024/02/05/kerepes-hev-zaklatas-torkon-keselt

A műsorban elhangzottak szerint a térségben élők folyamatosan kérik, hogy rakjanak kamerákat a
szerelvényekbe, melytől azt remélik, hogy csökkenni fog a hasonló bűncselekmény száma. Az RTL
Híradó szerint a MÁV azt válaszolta a megkeresésre, hogy a régi járműveken már nem lesznek
kamerák, de az új vonatokat már felszerelik azokkal.



A HÉV-ek bekamerázásának kérdését az MSZP frakció részéről már 2021 februárjában, azaz három
évvel  ezelőtt  is  felvetettük.  Fónagy  János  államtitkár  úr  az  új  járművek  érkezésében  látta  a
megoldást, amire azonban azóta sem került sor. Azóta nem tettek tehát semmit a probléma érdemi
megoldásáért.

A fentiekre tekintettel kérdezem tisztelt Miniszter Urat:

1. Mikor állítják üzembe azokat a szerelvényeket, amelyekben kamera is lesz?

2.  Hogyan kívánják addig is elősegíteni a biztonságos utazást? Mikor gondoskodnak biztonsági
személyzet jelenlétéről az utastérben?
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